



معا نحو كوكب سعيد

بنك البحر المتوسط ومشروع المدرسة والطلاب الأخضر المنافسة: حماية بيئة لبنان

مسابقة الطالب الأخضر

بلد خال من التلوث: حان الوقت لتنظيف بلدنا وعكس منحنى التلوث.

التلوث يؤثر على الجميع. "أصبح تأثير التلوث على النظم الإيكولوجية والصحة على نطاق عالمي متزايد وواسع، وأصبحت الحاجة إلى ادراك ومعالجة المخاطر الصحية المرتبطة بالتلوث البيئي أكثر إلحاحاً".
في لبنان، نحن متأثرون بكافة أنواع التلوث سواء كان تلوث بحري، بري، أو جوي مثال على ذلك طمر النفايات في البحر، ورمي النفايات في الطرق، أو التخلص منها بشكل غير قانوني، انبعاثات السيارات التي تملأ السماء أو العواصف الرملية والترابية التي تتدفق في الشوارع، مما يؤثر على صحة الإنسان ورفاهيته في جميع أنحاء العالم.

- **البشر:** قتل أكثر من ٦٠٠٠٠٠ طفل وتأثر ١٠٠ مليون شخص سنوياً مما يؤدي إلى اقرب اجتماعية طويلة المدى.
- **الازدهار:** تهديدات للوظائف البحرية أو البرية وتهديد صحة النظم الإيكولوجية المشتركة لدينا، عبء متزايد على البنية التحتية الصحية العالمية.
- **الكوكب:** قتل ملايين الطيور البحرية و ١٠٠٠٠٠ من الثدييات كل عام.

وفي حين أن شدة التأثيرات تتفاوت في مختلف المناطق، فإن عوامل التلوث البيئي يمكن تخفيضها من خلال العمل في كل بلد.

وبالنظر إلى أن التلوث أمر بالغ الأهمية لكل من الانسان والازدهار والبلد. من خلال الرسومات والشعارات الخاصة بك، أظهر الأضرار الناجمة عن التعرض المزمن للملوثات البيئية في المياه والهواء والترربة. وقم بتشجيع الآخرين على احترام البيئة للحصول على بلد نظيف، خال من التلوث، لتحسين حياتنا اليومية.

حجم الرسمة المطلوب A1 / A2 / A3 / A4. جميع تقنيات الرسم مقبولة، يرجى كتابة اسم الطالب المشارك بشكل واضح على ظهر كل رسم: الاسم، الصف، المدرسة، والمنطقة.

مسابقة المدرسة الخضراء

سيتم تقييم المدارس بناء على تقرير مقدم يبين الأنشطة الخضراء في المدرسة ليس فقط لهذا العام ولكن أيضاً في السنوات السابقة بعض الأمثلة هي كما يلي:

- توفير الطاقة
- توفير المياه
- التشجير.
- تعليم الأطفال احترام البيئة / التوعية البيئية في المدرسة.
- الأنشطة البيئية داخل المدارس وعدد الأطفال المعنيين.
- بيئة خالية من التدخين.
- إعادة التدوير.
- تخفيض من استخدام البلاستيك والورق.

متطلبات التقرير: طباعة التقرير مرفق بصور تدعمه وتصف الأنشطة البيئية التي قامت بها المدرسة خلال السنة الحالية والسنوات السابقة.

ليس هناك حجم محدد للتقرير، يرجى كتابة العنوان الكامل للمدرسة والمنطقة (جبل لبنان، بيروت، الجنوب والنبطية، الشمال وعكار، البقاع وبعليك) مع رقم هاتف المدرسة وكذلك اسم ورقم هاتف الشخص المسؤول عن التقرير.

التسجيل، المواعيد النهائية لتقديم الطلبات، النتائج وحفل توزيع الجوائز:

آخر موعد للتسجيل: هو ٢٨ نيسان ٢٠١٨

لاشتراك أو لمراجعة قوانين المسابقة يرجى زيارة www.happyplanetlebanon.com أو عن طريق البريد الإلكتروني إلى c.tyan@worldenvironment.tv أو إلى abdelahad@gmail.com

آخر موعد للتسليم: هو ٢٦ أيار ٢٠١٨

النتائج: سيتم الإعلان عن النتائج في يوم العالمي للبيئة. ٥ حزيران ٢٠١٨ وسيتم توزيع الجوائز خلال الحفل الذي سيتم الإعلان عنه لاحقاً.

ACT NOW FOR A HAPPY PLANET

BANKMED'S GREENEST SCHOOL and GREEN STUDENT COMPETITION: PROTECTING LEBANON'S ENVIRONMENT



Green Student Competition

Pollution free country: It's time to clean our country reversing the curve on pollution

Pollution affects everyone. "The impact of pollution on ecosystems and health has become increasingly global in scale and extent, the need to recognize and to address the health risks associated with environmental pollution has become even more urgent." In Lebanon, we are affected by all kind of pollution whether it is marine litter in the ocean, litter on the roads and highways, illegal dumping, car emissions filling the skies or sand and dust-storms clouding the streets, the impact of pollution is significant affecting worldwide human health and well-being

- **People:** Killing over 600,000 children and affecting 100 million people annually and long-term social consequences.
- **Prosperity:** Threatening jobs at sea or on land with the health of our shared ecosystems scarred and an increasing burden on global health infrastructure.
- **Planet:** Killing more than 1 million seabirds and 100,000 mammals every year.

While the severity and impacts vary across regions, pollution and environmental factors can be lowered through action on the ground undertaken in every country.

Given that pollution is critical for both people, prosperity and the country.

Through your drawings and slogans show the harms of chronic exposures to environmental pollutants in our water, air and soil and encourage others to respect the environment and have a clean, pollution free country to improve our everyday life

Drawing Size and technique: A4/ A3/ A2/ A1 all drawing techniques are accepted name of participating student must be clearly written on the back of each drawing, class section, and school phone number are obligatory

Green School Competition

The schools will be judged upon a submitted report stating their Green Activities in the school not only for this year but also in the previous years some of the examples are as follow:

- Energy Saving
- Water saving
- Trees planted
- Educating children to the respect of the environment/ awareness in the school
- Environmental activities within the schools and number of children involved
- Non Smoking environment
- Reducing plastic and paper use
- Recycling

Submitted Report Requirements: Typed reports accompanied by photos and describing each and all environmental activities undertaken by the school during the current and previous years are encouraged.

There is no required report size, full address of the school and the region (MOUNT LEBANON, BEIRUT, SOUTH & NABATIEH, NORTH & AKKAR, BEKAA & BAALBACK) where the school is located with the school's phone number as well as the name and phone number of the person in charge of the report are obligatory.

Registration, Submission Deadlines, Results and Award Ceremony

Registration Deadline: Last date for registration is April 28, 2018

Registrations are accepted online on our website: www.happyplanetlebanon.com or by email to c.tyan@worldenvironment.tv or to: v.abdelahad@gmail.com

Submission Deadline: Last date for Submission is May 26, 2018

Results: Results will be announced on World Environment day June 5, 2018

Award Ceremony: The Award Ceremony will be held at a date that will be announced later.